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Transportudvalget har i brev af 10. april 2024 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare.  

Spørgsmål nr. 300: 

Vil ministeren kommentere materialet fra Fritidshusejernes Lands-

forenings foretræde 9/4-24 vedrørende postlovens bestemmelser 

om centrale postkasseanlæg i sommerhusområder, jf. TRU alm. del 

- bilag 205, og vil ministeren i den forbindelse oplyse, om ministe-

ren vil kigge ind i muligheden for at ændre § 9, stk. 4 i bekendtgø-

relse om postbefordring og postvirksomheder, således at den første 

del ”Ved fritidshuse skal der opstilles brevkasser ved indgangen til 

den enkelte parcel, hvis der i fritidshusområdet ikke er etableret 

centralt placerede brevkasseanlæg” og lade det resterende udgå, 

som det er foreslået på slide 10 i materialet? 

Svar: 

Den seneste ændring af postloven pr. 1. januar 2024 vedrørte bl.a. 

en ændring af reglerne for brevkasser i fritidshusområder udstyk-

ket før 1973.  

Det følger herefter af postlovens § 8, stk. 3, 1. punktum, at det er 

frivilligt i ældre fritidshusområder, om der skal være et fælles brev-

kasseanlæg. Der blev dermed med lovændringen givet mulighed 

for, at der i områder udstykket før 1973, kan opsættes fælles brev-

kasseanlæg.  

Det følger samtidig af bestemmelsen i lovgivningen, at hvis der 

ikke er opstillet et centralt placeret brevkasseanlæg, skal der opstil-

les en brevkasse ved den enkelte parcel. 

Som jeg forstår spørgsmålet, foreslår Fritidshusejernes Landsfor-

ening, at den samme adgang som i de ældre fritidshusområder til 

at vælge mellem at anvende brevkasser ved indgang til den enkelte 

parcel eller at etablere fælles brevkasseanlæg, skal gælde fritids-

husområder, der er udstykket efter 1973. 
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Jeg kan i den forbindelse oplyse, at reglerne for de nyere fritids-

husområder ikke har været drøftet i forbindelse med den politiske 

aftale om ændring af postloven, der blev indgået i 2023. Samtidig 

vil jeg gøre opmærksom på, at en sådan ændring kan øge risikoen 

for, at postoperatører ikke finder det attraktivt at omdele i fritids-

husområder.  

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 

 


